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 عدم همکاری بخش دولتی با تولید کننده 
منجر به کاهش تولید می شود

عبدالرزاقی، مدیرعامل شرکت تولیدکننده تجهیزات کشاورزی آرکا گفت: 
عدم همکاری بخش دولتی با تولید کننده سبب کاهش تولید می شود.

سعید عبدالرزاقی در گفتگو با بازار اظهار کرد: متاسفانه بخش دولتی نه تنها تولید کننده را 
همراهی نمی کند بلکه با قوانین و بروکراسی پیچیده اداری باعث ایجاد مانع بر سر راه تولیدکننده 
می شود.مدیرعامل شرکت تولیدکننده تجهیزات کشاورزی آرکا افزود: یکی دیگر از علل عدم 
رشد تولید در کشور سود بالای تسهیلات بانکی عنوان کرد و یاد آورشد: به طور معمول سود 
تسهیلات بانکی به قدری بالاست که تولید کننده ترجیح می دهد از ظرفیت تولید خود کم کند 

تا اینکه برای افزایش نقدینگی خود از تسهیلات استفاده کند.
وی نوسانات قیمت و عدم ثبات قیمت در بازار را سبب عقب افتادگی توان تولید کشور دانست 
و خاطرنشان کرد: به قدری نوسانات قیمت در کشور لحظه ای است که ما در تهیه مواد اولیه 
با مشکل روبه رو می شویم.وی افزود: با اینکه کیفیت تجهیزات و ادوات کشاورزی تولیدی در 
ایران با تولید خارجی آن یکی است اما در برخی مواقع به دلیل عدم آگاهی بازار خارجی از کیفیت 
محصولات ایرانی هنوز تولید داخل نتوانسته سهم واقعی خود را در بازار خارجی پیدا کنند.به گفته 
عبدالرزاقی، کشاورز راغب به خرید تولیدات داخلی است زیرا از نظر کیفیت و قیمت مورد اطمنیان 
کشاورز است. وی ادامه داد: اگر کشاورز بتواند مزارع خود را به ادوات کشاورزی با کیفیت تجهیز 

کند ۱۰۰درصد میزان تولیدات افزایش می یابد.

»مسکن ملی« یا »میلی«؟
ادامه از صفحه یک

 دولت با اتمام حجت رئیس جمهور به ارگان ها و نهادهای دولتی تا پایان شهریور امیدوار بود 
بتواند به وعده خود مبنی بر واگذاری زمین رایگان به مردم جامه عمل بپوشاند و حتی وعده 
داد که به جای آپارتمان سازی به گسترش افقی شهرها و ویلایی سازی می اندیشد اما باوجود پا 
گذاشتن در ماه مهر مشاهده می شود که خبر چندانی از پیشرفت مسکن ملی از نهادهای رسمی 
به بیرون درج نمی شود و ادارات راه و شهرسازی در استان ها مصاحبه ها پیرامون پیشرفت این 

پروژه را از اصحاب رسانه دریغ می کنند.
تأمین زمین،  منابع مالی و سازنده به عنوان سه رکن اصلی ساخت وساز مسکن در کشور است 

که هنوز تصویر واضحی از این نیازها به مردم داده نشده است.
سه مشکل اساسی که مسئولان دولتی و به ویژه وزیر راه  و شهرسازی برای ساخت مسکن در 
طرح نهضت ملی مسکن اعلام می کنند عبارت اند از همکاری نکردن بانک ها در تأمین مالی، 
همکاری نداشتن دستگاه های دولتی در ارائه زمین و همکاری نکردن پیمانکاران و بالا رفتن 
قیمت مصالح ساختمانی و هزینه ساخت که البته باید به موارد فوق سیستم بروکراسی اداری 
را هم اضافه کنید که می تواند مزید بر علت شود.درحالی که ادعا می شود در قانون جهش تولید 
مسکن پیش بینی های لازم برای تأمین زمین صورت گرفته است اما واقعیت این است که دولت 

با کسری تأمین زمین برای پروژه های نهضت ملی مسکن روبروست.
اگرچه راهبردهایی ازجمله شناســایی اراضی دولتی در تصدی سایر اداره ها، تغییر کاربری، 
افزایش تراکم و یا الحاق به محدوده از طریق مجاری قانونی می توان کســری زمین برای 
ساخت مسکن را جبران کرد اما به نظر می رسد دولت چندان هم در این رابطه عجله ای نداشته 

و تصمیمات بیشتر جنبه میلی دارد تا ملی!
نگاهی به طرح تفصیلی مشهد مقدس که هنوز برای شهرداری و اداره راه و شهرسازی حدومرز 
آن مشخص نیست و بلاتکلیفی در مرزبندی این کلان شهر سال ها در میان شهرستان طرقبه 
شاندیز و مشهد با اختلاف دنبال می شود خود گواه این مدعاست که دولت چندان هم برای 

تأمین زمین و یا الحاق اراضی برای تأمین مسکن ملی اراده جزمی ندارد.
در مشهد مقدس و شهرستان طرقبه شاندیز اراضی بسیاری ازجمله اراضی موقوفه و یا در 
انحصار آستان قدس و یا اراضی واگذار شد در قالب شرکت های تعاونی مانند تعاونی اداره پست؛ 
دانشگاه آزاد؛ نقلیه موتوری شهرداری؛ تربیت بدنی؛ اراضی خصوی مانند زمین های شایسته و یا 
مناطقی مانند زعفرانیه و پامچال وجود دارد که در میان انبوه این اراضی قطعه بندی شده و حتی 
دارای برخی خدمات مانند آب و برق و گاز اما بیش از دو دهه است که اختلافات و بی توجهی 
به این اراضی صاحبان آن ها را بلاتکلیف گذاشته است و با اینکه بسیاری از این اراضی در باف 
شهری قرار دارند اما هم چنان بلاتکلیف و مانند وصله ای نازیبا منظر این دو شهر را مخدوش 
کرده اند.این در حالی است که به تازگی وزیر راه یکی از محورهای طرح نهضت ملی مسکن را 

واگذاری زمین به متقاضیان به منظور ساخت واحدهای ویلایی عنوان کرده است!
از نظر وی قرار است در استان هایی که زمین وجود دارد، زمین به صورت تک واحدی و ویلایی 
به مردم ارائه و قرارداد یک ساله بسته شود و در هرجایی هم که زمین کم است اجازه ساخت 

دوطبقه و سه طبقه داده شود تا مردم به صورت گروهی خانه هایشان را بسازند.
اولویت دوم وزیر مالکانی است که زمین دارند و قرار است تسهیلات ساخت مسکن از طریق 
طرح نهضت ملی مسکن در اختیارشان قرار داده شود. از سخنان وزیر برداشت می شود طرح 
دولتی مسکن ســازی شیبی به سمت مردمی پیداکرده، اما واقعیت اینست که این این وعده 
ها هنوز به معنای واقعی کلمه مردمی نشــده اســت زیرا اگر چنین بود این اراضی که حالا 
شهر مشهد و طرقبه شاندیز آن ها را دور زده و در میان بافت مسکونی به محاصره درآورده اند 
تاکنون تعیین تکلیف شده بود!در این راستا به نظر می رسد در حوزه زمین باید مشارکت تمامی 
دستگاه ها از جمله دستگاه های دولتی، غیردولتی و عمومی غیردولتی نظیر شهرداری ها، بنیادها 
و سازمان های زیر نظر رهبری و سازمان های متولی موقوفات را جلب کرد و این مهم نیازمند 
تصمیم و نهضت و فرمانی ملی است که دیگر وزیر گلایه از همکاری نکردن سازمان های 

دولتی در ارائه زمین نکند.
به هر ترتیب اگر دولتمردان ادعا دارند که این مسکن ملی است باید در خصوص هرکدام از سه 
مسئله اصلی طرح یعنی تأمین مالی، زمین و ساخت به الگوی حکمرانی مردمی مطلوب برای 
تأمین مسکن بیندیشند.به عنوان مثال روش های تأمین مالی مبتنی بر سرمایه های خرد مردمی 
و ارائه طرح های مشارکتی و تعاونی ساخت مسکن در سطح خرد و محلی می تواند گزینه های 
مناسبی در این زمینه باشد لذا باید ابتدا افرادی که مالک زمین هستند در ساخت مسکن در قالب 
الگوهای تعاونی در اولویت قرار گیرند.برای انجام این طرح باید تمامی ظرفیت هایی که افراد 
مختلف در این حوزه دارند بسیج شود به عبارت دیگر نباید این پندار برای افراد ایجاد شود که 
این طرح دولتی است، بنابراین مردم هیچ وظیفه ای برای پیگیری آن ندارند.طرح نهضت ملی 
مسکن اگر بخواهد به معنای واقعی کلمه »نهضتی ملی« قلمداد شود، باید مردمی باشد و مردمی 
بماند.کاستی ها و نواقصی که در طی یک دهه گذشته و در طرح های ملی مسکن مشاهده 
می شود بیشتر حکایت از نگاه تک بعدی دولت به تولید مسکن ارزان قیمت به جای توسعه متوازن 
و پایدار محیط های مسکونی دارد.این نگرش باعث شده تا نقدهای جدی بر ابعاد این طرح ها 
نظیر مکان یابی، کیفیت و دوام و ملاحظات معماری و شهرسازی و آمایش و ابعاد اجتماعی و 

زیست محیطی و حمل ونقل بر آن وارد باشد.

معاون بهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی اصفهان:
تولید ۵ هزار تن شیرخشک مازاد در اصفهان

 ایراندوست، معاون بهبود تولیدات دامی و طیور جهاد کشاورزی اصفهان گفت: در 
حال حاضر حدود پنج هزار تن شیرخشک مازاد در استان اصفهان وجود دارد که 

امکان صادرات آن وجود دارد.
حســین ایراندوســت در گفت و گو با بازار با اشاره به وجود برخی از مشکلات برای تولیدکنندگان 
شیرخشک در استان اصفهان اظهار داشت: امیدواریم با حل این چالش ها زمینه برای توسعه و رونق 
بخش تولید شیر خشک مهیا شود.وی با بیان اینکه برخی از این مشکلات به دلیل نوسانات نرخ ارز 
بوده است، ابراز داشت: در حال حاضر حدود پنج هزار تن شیرخشک مازاد در استان اصفهان وجود دارد.

معاون بهبود تولیدات دامی و طیور جهاد کشــاورزی استان اصفهان با اشاره به اینکه این مقدار مازاد 
در اســتان اصفهان آماده صادرات است، تصریح کرد: با توجه به حذف عوارض صادرات این موضوع 
امیدواریم تسریع شود.وی با بیان اینکه پیش از این صادرات شیر خشک استان اصفهان به کشورهای 
همسایه از جمله پاکستان، عراق و حاشیه خلیج فارس انجام می شده است، گفت: امیدواریم با جذاب 
شدن صادرات شیرخشک به واسطه افزایش قیمت جهانی آن شاهد این رویداد باشیم.ایراندوست با 
اشاره به اینکه افزایش صادرات شیرخشک باعث افزایش قدرت رقابت با محصولات مشابه می شود، 
افزود: همچنین صادرات می تواند باعث رونق تولید در بین واحدهای تولیدی در این بخش و افزایش 

اشتغال زایی می شود.

اخبار کوتاه 

مدیرعامل باشگاه شهدای رزکان کرج 
گفت: فصل قبل تا یک قدمی صعود به 
لیگ دسته یک رفتیم اما شانس با ما یار 

نبود.
حمید کریمی در نشست خبری قبل شروع فصل 
جدید لیگ دسته دو کشــور در جمع خبرنگاران 
اظهارکرد: فصل گذشته تیم ما به ناعدالاتی ها و 
ناجوانمردی هایی کــه در برخی از بازی ها وجود 
داشت باخت. وی گفت: تا یک قدمی صعود به لیگ 

دسته یک رفتیم اما شانس با ما یار نبود. کریمی افزود: فصل گذشته فدراسیون 
فوتبال مــن و برادرم را به خاطر اعتراض هایی که به عملکرد داوران در برخی 

بازی ها داشتیم ۶۰ میلیون تومان جریمه کرد.
وی ادامه داد: توقع هیچ حمایت مالی از مسئولین ندارم ولی می خواهم مردم و 

مسئولین با حضور در ورزشگاه این تیم را مورد حمایت خودشان قراردهند.
مدیر عامل باشگاه شهدای رزکان کرج با اشاره به راه اندازی تیم های پایه در 
رده نونهالان و نوجوانان گفت: به منظور استعدادیابی و کشف استعدادهای برتر 

در رشته فوتبال تیم های پایه این باشگاه تشکیل 
شــده و فعالیت خود را در لیگ های استانی آغاز 

کرده است.
کریمی تصریح کرد: تیم های حاضر در لیگ دسته 
دو از حمایت های مالی خوبی برخوردار هستند، ولی 
ما توانستیم با حداقل هزینه ها مقام سوم مسابقات 
را به دست بیاوریم، امیدوار هستم در فصل جدید 

بتوانیم به لیگ دسته یک صعود کنیم.
وی اظهار امیدواری کرد: اگر به لیگ دسته یک 
صعود کنیم بزرگترین جشن قهرمانی فوتبال را در کرج برگزار خواهم کرد به 
طوری که در تاریخ فوتبال ایران ثبت شود.وی در پایان گفت: از همراهی رسانه ها 

در انعکاس اخبار این باشگاه قدردانی می کنم.
شایان ذکر است: در چهار چوب سری مسابقات هفته اول مسابقات لیگ دسته 
دو کشــوراز گروه دوم، تیم شهدای رزکان کرج امروز یک شنبه ۱۰ مهرماه در 
ورزشگاه انقلاب اسلامی کرج، میزبان تیم شهدای بابلسر خواهد بود، این مسابقه 

راس ساعت ۱۶ بدون حضور تماشاگران برگزار خواهد شد .

اصفهان -بهمن راعی: مدیرعامل سازمان 
عمران شهرداری اصفهان از اجرای بیش 
از 68 هزار تن آسفالت در شهر در سال 

جاری توسط این سازمان خبر داد.
امیرعباس رحمتی با اعلام این خبر گفت: با فعالیت 
شــبانه روزی اکیپ های پخش آسفالت سازمان 
عمران، شاهد جهشی چشمگیر در بهبود آسفالت 
معابر شهر اصفهان بوده ایم، چنانکه از ابتدای سال 
جاری تاکنون تولید آسفالت این سازمان به بیش از 

7۶ هزار تن رسیده و منجر به اجرای بیش از ۶8 هزار تن آسفالت ریزی در معابر 
و پروژه های شهری بوده است.

او از استقرار اکیپ های اجرای آسفالت در مناطق ۱۵ گانه شهر خبر داد و افزود: 
این اکیپ ها به مناسب سازی، لکه گیری و روکش آسفالت معابر اصلی و فرعی 
می پردازند که شامل اکیپ های اجرای روکش آسفالت، آسفالت تراشی و لکه گیری 

است.
او با بیان اینکه فرمول آسفالت استفاده شده، استاندارد و مطابق با آب و هوای 

شهر اصفهان است، خاطرنشــان کرد: علاوه بر 
کسب تاییدیه آزمایشگاه بتن و آسفالت معاونت 
عمران شهری شهرداری و همچنین کنترل کیفیت 
این آسفالت توسط آزمایشگاه این سازمان، کیفیت 
قیر مصرفی نیز توسط آزمایشگاه فنی و مکانیک 

خاک استان کنترل می شود.
مدیرعامل ســازمان عمران شهرداری اصفهان 
افزود: اجرای آسفالت در معابر تازه تأسیس، آسفالت 
پروژه ها، پل ها، لکه گیری و درزگیری آسفالت های 
معیوب شامل ترمیم محل نشست ها، ترمیم ترک های انبساطی و انعکاسی، 
ترمیم تقاطع ها و میادین بخشی از فعالیت های اکیپ های پخش آسفالت این 

سازمان است.
او همچنین خبر داد: در حال حاضر اکیپ های اجرای آسفالت  در سطح شهر در 
حال فعالیت هستند و تا جایی که شرایط جوی مساعد باشد تا پایان سال  جاری 
به صورت شبانه روزی نسبت به روکش آسفالت و همچنین ترمیم آسفالت های 

تخریب شده اقدام می کنند.

اجرای بیش از 68 هزار تن آسفالت در شهر در سال جاریامیدواری تیم فوتبال رزکان به دسته اولی شدن

سرپرست شهرداری کرج، با تأکید بر تسهیل در 
روند اجرایی پیشرفت پروژه پارک رود، گفت: فاز 
نخست این پروژه به طول حدود یک کیلومتر تا یک 

ماه آینده در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.
منوچهر غفاری در آیین افتتاح پنج پروژه شهری که  با حضور 
اعضای شورای شهر، مدیران شهری و شهروندان به صورت 
آنلاین در باشگاه میلاد شهرداری کرج برگزار شد، اظهار داشت: 
پروژه تعریض خط ۴ حصار از سه سال گذشته آغاز شده است.

وی بیان کرد: این پروژه هم کارکرد درون شهری دارد و هم به 
کاهش ترافیک حاشیه شهر و انتقال مسافرین از تهران به جاده 

چالوس کمک می کند.
سرپرست شهرداری کرج، با تأکید بر تسهیل در روند اجرایی 
پیشرفت پروژه پارک رود، گفت: فاز نخست این پروژه به طول 
حدود یک کیلومتر تا یک ماه آینده در اختیار شــهروندان قرار 

خواهد گرفت.
منوچهر غفاری اظهار کرد: با رفع موانع اجرایی پروژه پارکرود 
شاهد پیشــرفت عملیات خواهیم بود و طی برنامه ریزی های 
صورت گرفته تلاش می شــود فاز نخست این پروژه به متراژ 

 حدود یک کیلومتر تا یک ماه آینده در اختیار شــهروندان قرار
می گیرد.

وی در ادامه عنوان کرد: همچنین با برنامه ریزیهای صورت 
گرفته، افزایش ســرانه های خدماتی و مورد نیاز پروژه شامل 

پارکینگ، نمازخانه و توسعه فضای سبز این پروژه در دهه فجر 
سالجاری آماده و در اختیار شهروندان قرارگیرد.

وی بیان کرد: به منظور پیشــبرد هر چه بهتر پروژه و بررسی 
اقدامات صورت گرفته به صورت هفتگی جلســاتی با حضور 

اعضای شورا در محل پروژه برگزار می شود.
سرپرست شهرداری کرج اظهار کرد: به منظور تخصیص اعتبار 
تکمیل پروژه ، لایحه ای به شورا ارسال و با دریافت مجوز هزینه 

مورد نیاز در متمم بودجه پادار خواهد شد.
وی همچنین گفت: در اجرای این پارک از سازه ها، المان ها و 
نمادهایی استفاده می شود که با محیط پروژه هماهنگی داشته و 

مسائل زیست محیطی نیز رعایت خواهد شد.
سرپرست شهرداری کرج با اشاره به اینکه این پروژه یک پروژه 
زیست محیطی است ، در ادامه مسیر اجرا، تهیه پیوست فرهنگی 
و اجتماعی توسط کارشناسان شهرداری انجام خواهد شد تا به 

نتایج مطلوبی برسیم.
سرپرست شهرداری کرج گفت: پروژه تعریض خط ۴ حصار 
هم کارکرد درون شهری دارد و هم به کاهش ترافیک حاشیه 
شهر و انتقال مسافرین از تهران به جاده چالوس کمک می کند.

وی یادآور شــد: همه توان و تلاش همکاران خوب من در 
مجموعه مدیریت شهری رفع نیازها و جامه عمل پوشاندن به 
مطالبات شهروندان است و باید بپذیریم بسیاری از مطالبات آنها 

از سال های گذشته باقی مانده است.
غفاری گفت: کرج با سایر شهرها متفاوت است و توسعه بسیار 
شتاب زده ای داشته وهمین باعث بروز مشکلاتی در مناطق 
مختلف آن شده است ولی با این وجود در دو دهه گذشته اتفاقات 

خوبی در این کلانشهر رخ داده است.
سرپرست شهرداری کرج با اشاره به دلایل عدم آغاز پروژه های 
عمرانی از ابتدای سال جاری، گفت: 7۵ درصد بودجه عمرانی 
تعهد شــده اما درصد جذب با کندی صورت گرفته که تلاش 
می کنیم این ضعف در شش ماهه دوم سال برطرف شود. در 
سه ماه ابتدایی سال به دلیل مشکلات موجود در سامانه ستاد 

بخشی از کار عقب افتاد.
وی خاطرنشان کرد: همه مطالبات شهروندان صرفا در حوزه 
عمرانی نیست، معضلات ترافیکی و انجام طرح های فرهنگی 
از دیگر خواســته های مهم شهروندان است که باید برای آنها 
چاره ای اندیشید و در این حوزه ها هم اقدامات موثری صورت داد.

فازاولپروژه»پارکرودکرج«تایکماهآیندهافتتاحمیشود

در 6 ماهه نخست سال جاری انجام شد:

تحقق 103/6 درصدی تولید در شرکت نفت و گاز مسجدسلیمان
مدیرعامل شــرکت بهره بــرداری نفت و گاز 
مسجدسلیمان از تحقق 103/6 درصدی برنامه 
تعهد شده تولید نفت و گاز در این شرکت در بازه 

زمانی 6 ماهه نخست سال جاری خبر داد .
مهندس علیرضا هیهاوند که در جلسه پیش بینی بهره دهی 
۶ ماهه دوم سالجاری و ۵ سال آینده چاه ها و در جمع مدیران 
شــرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب و شرکت بهره برداری 
نفت و گاز مسجدسلیمان سخن می گفت افزود : دست یابی 
به رکوردی بالاتر از تولید تعهد شــده، نشانه همکاری همه 
مدیریت ها و بخش های عملیاتی و غیرعملیاتی و در مجموع 

حاصل زحمات و تلاش های کلیه ی کارکنان این 2 شرکت 
می باشد .

وی با اشاره به مشکلات، چالش ها و تنگناهای این شرکت 
افزود: کمبود نیروی انســانی و آمار رو به رشــد درخواست 
ترخیــص و انتقال کارکنان موجود از مهمترین چالش ها و 

موانع این شرکت می باشد .
وی همچنین فرســودگی ناوگان خودرویــی را از دیگر 
چالش های این شرکت برشمرد و گفت : با توجه به گستردگی 
حوزه عملیاتی و کوهستانی بودن تأسیســات فرآورشی و 
قرار گرفتن چاه ها و خطوط لوله در مسیرهای سخت گذر 

کوهستانی ضرورت دارد ناوگان خودرویی سبک و سنگین 
ترابری این شرکت با عنایت ویژه ای تجهیز و نوسازی شود .

وی افزود : با توجه به اهمیت آموزش کارکنان و علیرغم همه 

محدودیت های ناشی از همه گیری ویروس کرونا در ۶ ماهه 
نخست توانستیم ۱3۱۰۰۰ نفر ساعت آموزش برای کارکنان 
برنامه ریزی و به انجام برسانیم که از این مقدار، ۴۰۰۰ نفر 
ساعت سهم آموزش H.S.E برای نیروهای پیمانکار بوده 

است .
هیهاوند با اشاره به اینکه شکل گیری شهر مسجدسلیمان 
با شروع فعالیت های صنعت نفت در این منطقه مقارن بوده 
است ادامه داد : هرچند نهادهای خدمت رسان در این منطقه 
مستقر می باشند اما بدلیل شرکت-شهر بودن منطقه،توقع 
و انتظارات از صنعت نفت بــرای ارایه خدمات در چارچوب 

مســئولیت های اجتماعی در ســطح بالایی قرار دارد که 
محدودیت های قانونی و کمبود امکانات موجب شده خدمات 
در حد مقدورات ارایه شود . وی در خاتمه اظهار امیدواری کرد 
با همکاری و همدلی کلیه ی کارکنان این شرکت، برنامه تولید 
۶ ماهه دوم سال جاری همچون نیمه ی نخست فراتر از تعهد 
محقق گردد . یادآوری می نماید شرکت بهره برداری نفت و 
گاز مسجدسلیمان یکی از ۵ شرکت بهره بردار تابع شرکت 
ملی مناطق نفتخیز جنوب است که در گستره ای عملیاتی 
شامل ۱3 شهرستان، راهبری و مدیریت از ۱2 میدان نفتی 

را بر عهده دارد .  

مشکل نقدینگی کشاورزان در خرید 

ادوات کشاورزی قسطی به فروش می رسد  
 افزایش قیمت تجهیزات کشاورزی از یک سو 
و قیمت پائین محصولات کشــاورزی از سوی 
دیگر باعث شده تا توان مالی زارعان برای تهیه 
تجهیزات و ادوات کشاورزی کاهش یافته و ناچار 

به خرید اقساطی ماشین آلات شوند.
کشاورزی امروزه با توجه به توسعه روزافزون صنعت، بدون 
استفاده از توان موتور و ماشین آلات در کشاورزی نمی تواند 
جای خود را ثابت و استوار نگه دارد. به طوریکه آمار کشورهای 
پیشرفته جهان نشــان می دهد مزارعی که مجهز به توان 
موتوری و ماشین آلات در کشاورزی هستند؛ گذشته از کیفیت 
و کمیت انجام کار، صرفه جویی در مدت انجام مراحل مختلف 
عملیات آماده سازی بستر بذر، کاشت، وجین و سله شکنی، سم 
پاشی، کودپاشی، برداشت، بسته بندی و ذخیره محصولات 
کشــاورزی، نیاز کمتری به توان بدنــی کارگر جهت انجام 
این عملیات دارد. گذشــته از اهمیت استفاده از ماشین آلات 
کشاورزی، بهره گیری از سیستم های آبیاری نوین با هدف 
کاهش مصرف آب و افزایش سرانه تولید یکی از ضروریات این 
حوزه به شمار می رود.موضوعی که در سال های اخیر بسیاری 
از شرکت های تولیدی ماشین آلات کشاورزی را بر آن داشت 

تا در این بخش بیش از گذشــته فعال شوند. در همین راستا 
شرکت تولیدی فولاد کوبان یکی از واحدهای فعال در تولید 
ماشین های آبیاری قرقره ایی بوم دار و با تفنگ فعالیت می 
کند و برای اطلاع از چگونه فعالیت این مجموعه و چالش های 
پیش روی این صنایع گفتگویی با »داوود فتحی« ترتیب دادیم.
شــرکت تولیدی فولاد کوبان در چه زمینه ای 

فعالیت دارد؟
این شرکت تولیدکننده ماشین های آبیاری قرقره ایی بوم دار 
و با تفنگ است. دستگاه هایی که پرتابل هستند و قابلیت حمل 
و جابه جایی دارند و کشاورزان از این دستگاه ها برای آبیاری 
اراضی کشاورزی استفاده می کنند. تفاوتی که این سیستم ها 
با سایر دستگاه ها قابلیت جابه جایی آن است. با این سیستم 
کشاورز پس از پایان آبیاری زمین، می تواند دستگاه را به کنار 
زمین انتقال دهد. این کار باعث می شود که هم دستگاه آبیاری 
امنیت داشته باشد و هم تداخلی با سایر ادوات کشاورزی ایجاد 
نشود. یکی از معضلاتی که کشاورزان در آبیاری اراضی دارند 
این است که سیستم های کشاورزی اکثرا با ادوات کشاورزی 
تداخل ایجاد می کند. مثلا لوله یا شــیر فلکه سازه دستگاه 
ممکن است در مسیر عبور و مرور تراکتور قرار بگیرد یا کمباین 

یا ادوات کشاورزی دردساز است.
این قابل حمل بودن دستگاه چه فوایدی دیگری 

دارد؟
بحث امنیت نیز وجود دارد و برای کشاورز دارای اهمیت است. 
کشاورزان یک سری از لوازم آبیاری خود مثل لوله، اتصالات 
و شــیر فلکه در زمان آبیاری استفاده می کنند. این ادوات در 
اراضی ممکن است دچار سرقت یا آسیب دیدگی شود و خوبی 
این نوع آبیاری این است که قابلیت جابه جایی دارند و وقتی 
کشاورز آبیاری زمین خود را تمام کرد، می تواند از زمین خارج 
کرده و به یک محل امن مثل داخل انبار ببرد. این محصول 
تولیدی ما بسیار اقتصادی و مقرون به صرفه است و در استان 
گلستان با توجه به ویژگی هایی که گفته شده خیلی مورد توجه 

قرار گرفته است.
با توجه به گرانی ها خرید شــما کاهش داشته 

است؟
نه کاهش خریدی نداشتیم. اگرچه با افزایش قیمت خیلی 
شــدید روبه رو بودیم و نسبت به ســال ۱3۹۹ و ۱۴۰۰ بالغ 
بر ۵ تا ۶ بار قیمت ها با توجه به نوساناتی که در بازار ارز بود، 
تعدیل یا افزایش داشت به همین خاطر بزرگترین چالش تولید 

کننده افزایش قیمت هاست و در کنار آن هزینه های خدماتی 
و نیروهای انسانی و بیمه هم وجود دارد.

ولی در بحث خریــد، عرضه و تقاضا خیلی خللی به وجود 
نیاورده اســت. به دلیل اینکه کشاورزان ما چاره ایی ندارند و 
مجبور به آبیاری اراضی و تولید محصول هســتند و به این 
ترتیب حتی برای تهیه این تجهیزات ناچار به تهیه آن حتی به 
صورت اقساطی هم هستند چراکه تولید کشاورز در گرو استفاده 

از این محصولات است بنابراین خیلی کاهش خرید نداشتیم.
برای مشــکل نقدینگی در بین کشاورزان چه 

تدابیری شده است؟
کشــاورزان با توجه به افزایش قیمت ها مشکل نقدینگی 
دارند. کارخانه برای کشاورزان خرید شرایطی گذاشته است که 
مقداری از آن را در ابتدای خرید پرداخت کنند و مقداری از پول 
را هم هنگام محصول پرداخت کنند. به این شکل در بازار خرید 

توسط کشاورزان تعادل برقرار کردیم.
 شرکت شما برای تهیه قطعات نیاز به واردات 

دارد؟
بله- تقریبا ۱۰ تا 2۰ درصد محصولاتمان وارداتی است. از 
سازه مواد اولیه ای که تولید می کنیم شامل سه قطعه است که 

تولید آن با توجه به تکنولوژی ساخت در کشور ممکن نیست. 
بنابراین مجبور به واردات قطعه هســتیم و از آنجاییکه صد 
درصد خرید و فروش ما براساس دلار آزاد بوده، هر نوساناتی 
که در بازار وجود داشته در قیمت خریدی که از وارد کننده تهیه 
می کردیم و در قیمت فروش محصول ما خودش را نشان داده 
است. قطعه ای از آب پاش را یک هفته به قیمتی خرید می 
کردیم و تا هفته بعد تضمینی برای خرید با همین مبلغ وجود 
نداشت. همه این افزایش قیمت ها در نهایت روی محصول 
تمام شده تاثیر گذاشته و افزایش قیمت برای مصرف کننده 

دچار مشکل بود و دودش به چشم کشاورز می رفت.
 آیا صادرات هم دارید؟

در بحث صادرات به صورت و مســتقیم صادرات نداریم اما 
به طور غیر مستقیم با سلیمانیه عراق، ترکمنستان، افغانستان 
و پاکستان دســتگاه های خود را به اشخاصی که در سمت 
مرز ایران بودند، می فروختیم و آن ها با واســطه از ما خرید 
می کردند. به دلیل مشــکلاتی که در بحث صادرات وجود 
داشت و به دلیل اینکه نمی توانیم پول را ردو بدل کنیم و حتی 
ما با کشور عراق دچار این مشکل هستیم نمی توانیم خودمان 

صادرات را انجام دهیم.

اصفهان_محسن راعی: مدیرکل هماهنگی و برنامه ریزی امور 
عمرانی شهرداری اصفهان از آغاز عملیات اجرایی 88 درصد از 

آسفالت معابر شهر خبر داد.
به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، محمد عبادی با اعلام 
این خبر گفت: اعتباری بالغ بر ۱,۵۰۰ میلیارد ریال برای آســفالت معابر شهر 
اصفهان در بودجه سال جاری پیش بینی شد که تاکنون ۱,3۰۰ میلیارد ریال آن 

تأمین اعتبار و عملیات اجرایی آن آغاز شده است.
افزایش چهار برابری بودجه سال جاری برای آسفالت معابر

مدیــرکل هماهنگی و برنامه ریــزی امور عمرانی شــهرداری اصفهان در 

خصوص افزایش چهار برابری بودجه ســال جاری برای آسفالت معابر نسبت 
به مدت مشابه در سال گذشته، خاطرنشان کرد: از ابتدای امسال برای اجرای 
مناقصه اقدام شد و سیاستی که معاونت عمران شهری در خصوص آسفالت 
معابر نظر گرفت، برگزاری مناقصه در قالب پروژه های آسفالت بود که با توجه 
 به این موضوع، توانســتیم 88 درصد از این پروژه ها را در نیمه نخســت سال

 آغاز کنیم.
او افزود: پروژه های آســفالت در قالب روکش آسفالت معابر فرعی و اصلی، 
آسفالت تراشی اصولی، زیرسازی و آسفالت معابر، درزگیری و لکه گیری توسط 

معاونت عمران مدیریت، برنامه ریزی و نظارت می شود.

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: باید از تجارب ارزنده 
سالمندان در بخش های مختلف و تحقق توسعه پایدار کشور و 

ایجاد آرامش و روشنگری در جامعه استفاده کرد.
به گزارش خبرنگار ما )علی حسن آبی (  - مجتبی عبداللهی در حاشیه دیدار 
با جمعی از سالمندان و افتتاح سوئیت های ویژه نگهداری از سالمندان بمناسبت 
روز جهانی سالمند ضمن تبریک این روز، گفت: سالمندان در جامعه ایرانی دارای 
جایگاه و احترام ویژه ای هســتند از این رو باید در مراکز نگهداری از این قشر 

ارزشمند، تمامی جوانب برای تکریم و نگهداری از آنها رعایت شود.
وی ادامه داد: بخش قابل توجهی از جمعیت کشــور به ســمت سالمندی و 

کهنسالی پیش می رود از این رو باید تدابیر لازم برای این منظور اتخاذ شود.
عبداللهی گفت: ضرورت دارد مراکز نگهداری از ســالمندان و دهکده های 
ســلامت در استان البرز پیش بینی شود.وی افزود: این افراد برکت خانواده ها 
و کشــور هســتند و دارای ظرفیت های فراوانی در حوزه مشاوره و راهنمایی 
نســل های مختلف جامعه هستند. اســتاندار البرز گفت: باید از تجارب ارزنده 
سالمندان در بخش های مختلف و تحقق توسعه پایدار کشور و ایجاد آرامش و 
روشنگری در جامعه استفاده کرد. وی افزود: افراد سالمند به عنوان ریش سفیدان 
و بزرگان محله ها دارای احترام خاصی هستند که می توانند با احیای نقش خود، 

در جهت بهبود شرایط اجتماعی استان هدایتگر و مساعد باشند.

 آغاز عملیات اجرایی 88 درصد
 از آسفالت معابر اصفهان

مدیرکل هماهنگی و برنامه ریزی امور عمرانی شهرداری اصفهان خبر داد:

 بخش قابل توجهی از جمعیت کشور رو 
به سالمندی می رود

استاندار البرز:

یک اپیدمیولوژیست درباره احتمال همزمانی شیوع کرونا و آنفلوآنزا در پاییز و زمستان،  گفت: با 
توجه به کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی، باید آمادگی وجود داشته باشد و احتمالا ما در 

پاییز خیزشی را در بیماری های تنفسی مانند آنفلوآنزا و کووید خواهیم داشت.
دکتر حمید سوری در گفت وگو با ایسنا،  درباره احتمال همزمانی شیوع کرونا با آنفلوآنزا در پاییز و زمستان، گفت: 
به طور کلی طبیعی است که وقتی سطح رعایت پروتکل های بهداشتی به ویژه فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از 
ماسک کاهش می یابد،  قطعا سایر بیماری های تنفسی شایع و به خصوص آنفلوآنزای فصلی که هر ساله در زمستان 
با آن مواجه بودیم، افزایش می یابد. این اتفاق در سایر مناطق دنیا هم دیده شده است و بنابراین ما هم انتظار داریم 
که بیماری های تنفسی فصلی به ویژه بیماری هایی که حالت آندمیک داشته اند،  افزایش یابند. کمااینکه طی دو تا سه 
سال گذشته به دلیل رعایت پروتکل های ناشی از کرونا شیوع این بیماری ها کاهش یافته است.  وی افزود: بنابراین 
اکنون با توجه به کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی، باید آمادگی وجود داشته باشد و احتمالا ما در پاییز خیزشی 
را در بیماری های تنفسی مانند آنفلوآنزا و کووید خواهیم داشت. قطعا باید تمهیدات لازم را به ویژه برای گروه های 
پرخطر اتخاذ کنیم. البته خوشبختانه در حال حاضر میزان کشندگی و شدت بیماری زایی ویروس کرونا پایین است و 
بنابراین شاید خیلی نگران مرگ و میر و بستری نباشیم، اما به هر حال شیوع کرونا در جامعه بالاست. در حال حاضر 

هم شیوع کرونا در جامعه فراوان است، اما از آنجایی که بیماران یا مراجعه نمی کنند که ثبت شوند و در خانه درمان 
علامتی انجام می دهند، تصور بر این است که اپیدمی نیست. در حالی که ویروس همچنان در جامعه چرخش دارد.

سوری ادامه داد: حتی گاهی اوقات از آنجایی که واریانت ها را در کشور بررسی نمی کنیم، نمی دانیم که کرونا است 
یا بیماری های مشابهی مانند آنفلوآنزاست. زیرا میزان تست مان به شدت کاهش یافته است و نمی دانیم که اکنون 
آنچه در سطح جامعه می گذرد، چه هست. حتی نمی دانیم که سطح ایمنی مردم چقدر است. در حال حاضر عملا 
همه سرنوشت مان را به دست ویروس سپردیم. حال آیا ویروس شرایط موجود را ادامه خواهد داد یا اینکه مجددا 
خدایی نکرده شاهد واریانت یا ساب واریانتی خواهیم بود که با شدت بالاتری جامعه را آلوده می کند؟وی با بیان اینکه 
باتوجه به اینکه با بیماری نوپدیدی مواجهیم،   نمی توانیم تصویر واقعی را از آنچه که درباره کووید ۱۹ پیش رو داریم، 
نمایش دهیم، گفت: مثلا اگر بجای کووید ۱۹، آنفلوآنزا پاندمی شده بود، می توانستیم تجربیات مشابهی را در گذشته 
جست وجو کرده و پیش بینی درست تری را از آینده داشته باشیم، اما درباره کووید اینطور نیست. آنچه که می تواند 
شرایط را برایمان روشن تر کند، تحقیقات بومی است که باید آن ها را انجام دهیم تا بتوانیم تحلیل درستی از وضعیت 
موجود در کشورمان درباره این بیماری ها داشته باشیم و بعد ببینیم عوامل بیماری زا و ویروس هایی که بیشتر جامعه 
ما را تهدید می کنند، چه هستند و تمهیدات لازم را برای مقابله با آن ها اتخاذ کنیم. حال ممکن است بخشی از این 

تمهیدات به مشارکت فعال مردم نیاز داشته باشد، مانند رعایت پروتکل ها و بخشی هم به اقداماتی که سازمان های 
مسئول مانند وزارت بهداشت باید انجام دهند، ارتباط داشته باشد.سوری با بیان اینکه به نظر می آید که عادی انگاری 
عمومی به وزارت بهداشت هم رخنه پیدا کرده است، گفت: چراکه برنامه مشخص جامع و برنامه ای را از سوی آن ها 
نمی بینیم که مثلا قرار باشد تست جامع، توالی سنجی، تعیین گروه های پرخطر و ... انجام شود. سوالات زیادی درباره 
اپیدمی کووید ۱۹ مطرح است،  اما گویا همه چیز را به دست تقدیر و شرایط سپرده ایم. به نظر می آید که آمادگی لازم 
از نظر تجهیزات، پروتکل های به روز شده، روند روزمره بیماری، فعال بودن تیم های واکنش سریع و ...  وجود ندارد. این 
اقدامات باید به صورت معمول انجام شود که متاسفانه انجام نمی شود. حال اگر دوباره دچار یک واریانت تهدیدکننده 
شویم، که هر لحظه ممکن است ایجاد شود و احتمال آن صفر نیست، آیا همه چیزمان به بهمن ۱3۹8 برمی گردد یا 

اینکه آمادگی مقابله با نگرانی ها داریم؟.
وی درباره احتمال بروز موج هشتم کرونا در کشور، گفت: اگر جهش ویروسی رخ دهد، احتمالا یک پیک جدید با 
ارتفاع و شیب تندی خواهیم داشت. در حال حاضر نوسانات جزئی کرونا را می بینیم، اما از آنجایی که اطلاعات مربوط 
به ابتلا را نداریم و فقط به استناد مرگ و بستری قضاوت می کنیم، قضاوت مان درست نیست و گمراه می شویم. 
رنگ بندی شهرها هم که از ابتدا اشتباه بوده و همچنان اصرار بر ادامه آن وجود دارد. به نظر می آید تحرک و حساسیت 

کافی که باید در شرایط حاضر باشد،  وجود ندارد.
سوری درباره تزریق واکسن یادآور کرونا و آنفلوآنزا، گفت: باید گروه های پرخطر شناسایی شده و واکسن به آنها 
تزریق شود. ما باید بررسی روی موارد ابتلای شدید و مرگ امُیکرون در چند ماه اخیر داشته باشیم تا سطح ایمنی 
افراد را بسنجیم و ببینیم چند درصد افراد نیاز به واکسیناسیون دارند. چشم بسته واکسن زدن، منجر به هدررفت منابع 
شده و ممکن است روی سیستم ایمنی افراد هم تاثیر سوء داشته باشد. بنابراین باید سطح ایمنی گروه های پرخطر 
را سنجیده و بعد درباره واکسیناسیون یادآور کرونا تصمیم بگیریم. به طور کلی می توان گفت که چند ماهی است که 
پوشش واکسیناسیون کاهش یافته که به این معناست که یا باید به صورت طبیعی ایمنی در جامعه ایجاد شده و افراد 
مبتلا شده باشند یا اینکه جامعه به صورت طبیعی ایمن نشده و حساسیت شان بالا رفته است که باید پاسخ آن را از 

طریق مطالعات بومی به دست آوریم.
وی گفت: درباره واکسن آنفلوآنزا هم توصیه بر این بوده که گروه های پرخطر در اواخر تابستان و اوایل پاییز واکسن 
آنفلوآنزا را تزریق کنند. مانند افراد سالمند و مبتلایان به بیماری های زمینه ای و... که امسال هم این توصیه باقی است. 
اکنون باتوجه به کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی شانس ابتلا به آنفلوآنزا هم بالا می رود و اگر تمهیدات لازم را 

اتخاذ نکنیم،  به احتمال زیاد شاهد طغیان های متعدد و پراکنده آنفلوآنزا در سراسر کشور خواهیم بود.

احتمال طغیان های متعدد آنفلوآنزا و خیزش بیماری های تنفسی در پاییز و زمستان
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